



LAST POST FUND
FONDS DU SOUVENIR

Winter 2016

The Bugler

A quarterly newsletter to keep you informed.

Recent Changes

2015 was a good year at the Last Post Fund and we are very excited to announce a new addition to our team. Alex Ilchenko has stepped up as Honorary Solicitor. His predecessor, LCpl Raymond Mikkola showed incredible leadership guiding the corporation through the continuance process of the new Canadian not for profit act and was appointed Vice-President West.

Captain Arthur Roy Brown honored

When eleven year old, Nadine Carter, found out Roy Brown had lived and died in her hometown of Stouffville, Ontario, she began researching the World War I hero. Captain Brown is credited with shooting down the "Red Baron", a German fighter pilot responsible for taking down 80 Allied Aircrafts. Nadine discovered that Brown and his wife were transferred from the Aurora cemetery to Toronto's Necropolis Cemetery in 1955, but his grave site remains unmarked. The Last Post Fund was proud to step in and place a military style marker for the Canadian legend. If you know of the unmarked grave of a veteran, [contact us](#).



Captain Arthur Roy "Brownie" Brown, DSC and Bar (1893-1944)

The unclaimed remains of 7 veterans buried in British Columbia

Service Corp International, owner of four funeral homes in lower mainland British Columbia, published in the local newspaper a list of people who's unclaimed remains were to be buried in a mass grave 30 days later. An employee of the Last Post Fund came across the list and identified seven of them as Canadian veterans. Six urn plots were purchased in the Veterans Section at Forest Lawn cemetery. The seventh urn was interred at Mountain View Cemetery alongside his wife and daughter. A solemn ceremony was conducted by the Honorary Chaplain of the Vancouver Fire Department.

Abandoned urns are a regular occurrence in funeral homes nation wide. Anyone can call to alert the Last Post Fund of their existence. It remains the Last Post Fund's duty to provide a

dignified funeral and burial for Canadian veterans. This case is a testament to the importance of remaining diligent so that no veteran is forgotten.

Plaque unveiled at National Field of Honor in Pointe-Claire

Last spring, a beautiful plaque was unveiled at the Last Post Fund's National Field of Honour in Pointe-Claire, Quebec. Located near the entrance, the plaque tells the story of the event which led to the creation of the Fund, over 100 years ago. Johanne Houle from National office oversaw the project. The monument pays tribute to all the men and women who served their country with honour and dignity.



From Left to right: Jean-Pierre Goyer, HCol Daniel O'Connor, MGen Edward S. Fitch (Ret'd), BGen Pierre Boucher (Ret'd), LCol Guy Rousseau (Ret'd), RAdm Barry Keeler (Ret'd) and Serge Gélinas.

A breath of fresh air for our annual ceremony



The commemorative and educational activities proposed by No Stone Left Alone Memorial Foundation were brought to life, for the first time in Quebec, last Remembrance Day. The Last Post Fund, in partnership with Veterans Affairs Canada, invited children from a local school to plant paper poppies on grave markers at the National Field of Honour. The poppies were hand made by students at a nearby high school who were unable to attend. The experience was a huge success for the youth, the educators and the organisations involved and will be repeated on a larger scale in 2016. For

more information about No Stone Left Alone, visit [their website](#).

Hiver 2016

Le Clairon

Une infolettre trimestrielle pour rester informé.

Recent Changes

2015 fut une belle année au Fonds du Souvenir et nous sommes très fiers d'annoncer un nouveau membre parmi nos rangs. Alex Ilchenko a débuté son mandat en tant que conseiller juridique honoraire. Son prédécesseur, le LCol Raymond Mikkola a fait preuve d'excellent leadership en guidant la corporation à travers le processus de continuité de la nouvelle loi canadienne sur les organisations à but non-lucratif. Il occupe maintenant le rôle de Vice-président ouest.



Capitaine Arthur Roy Brown honoré

Lorsque Nadine Carter, 11 ans, apprit que Roy Brown a vécu, puis est décédé dans sa ville natale de Stouffville, Ontario, elle débuta ses recherches sur ce héros de la Première Guerre mondiale. Le Capitaine Brown aurait abattu le Baron Rouge, un pilote allemand responsable de la descente de 80 avions Alliés. Nadine a découvert que Brown et sa femme ont été transférés, en 1955, du cimetière Aurora au Necropolis de Toronto, mais la tombe resta anonyme. Le Fonds du Souvenir est fier d'être intervenu en plaçant une pierre tombale de style militaire pour cette légende canadienne. Si vous croyez connaître l'emplacement d'une tombe d'un vétéran non identifiée, [contactez-nous](#).



Capitaine Arthur Roy "Brownie" Brown, DSC et Bar (1893-1944)

Les cendres non réclamées de sept vétérans inhumés en Colombie Britannique

Service Corp International, propriétaire de quatre maisons funéraires dans le sud de la Colombie-Britannique, ont publié une liste d'urnes abandonnées qu'ils prévoyaient inhumer dans une tombe commune, 30 jours suivant la date de parution. Une employée du Fonds du Souvenir a su identifier 7 vétérans parmi cette liste. Six lots d'urnes ont immédiatement été achetées dans la section des vétérans au cimetière Forest Lawn. La septième urne fut enterrée au cimetière Mountain View, auprès de sa femme et sa fille. Une cérémonie solennelle a eu lieu, menée par l'Aumônier Honoraire du Service d'Incendies de la ville de Vancouver.

Partout au Canada, l'occurrence d'urnes abandonnées est fréquente. Si le cas survient, n'importe qui peut en alerter le Fonds du Souvenir. S'assurer que les vétérans canadiens reçoivent des funérailles et une inhumation digne demeure notre raison d'être. Ce cas témoigne de l'importance de faire preuve de vigilance afin qu'aucun Vétéran ne soit oublié.

Plaque dévoilée au Champ d'Honneur National de Pointe-Claire

Au printemps dernier, une magnifique plaque fut dévoilée au Champ d'Honneur National du Fonds du Souvenir, à Pointe-Claire, Québec.

Située à l'entrée du site, on peut y lire l'histoire de l'évènement qui mena à la création du Fonds, il y a de ça plus de 100 ans. Johanne Houle, du bureau national, mena le projet. Le monument rend hommage à tous ceux et celles qui ont servi leur pays dans l'honneur et la dignité.



De gauche à droite: Jean-Pierre Goyer, Col hon Daniel F. O'Connor, Mgén Edward S. Fitch (ret), Bgén Pierre Boucher (ret), Lcol Guy Rousseau (ret), cam Barry Keeler (ret) et Serge Gélinas.

Un vent de fraîcheur sur notre cérémonie annuelle



Les activités commémoratives et éducatives proposées par la Fondation No Stone Left Alone ont eu lieu pour la première fois au Québec, lors du Jour du Souvenir. Le Fonds du Souvenir, en partenariat avec Anciens Combattants Canada, ont invité des enfants d'une école avoisinante à planter des coquelicots en papier sur les pierres du Champ d'honneur national. Les coquelicots avaient été bricolés par des élèves d'une école secondaire qui ne pouvaient se joindre à la cérémonie. L'expérience fut très intéressante pour les jeunes, les éducateurs et les organisateurs impliqués. L'activité

sera répétée à plus grande échelle en 2016. Pour plus d'informations au sujet de No Stone Left Alone, consultez le [site web](#).

Stay Connected

